
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

 

Zápis z jednání 

 

Síd lo :  Mar i ánské nám.  2 ,  110  01  P raha 1                                                                    1  

Pracovi š t ě :  Mar i ánské náměst í  2 ,  110  01  P raha 1  

Kontaktn í  cen t ru m:  12  444 ,  Fax:   

E-mai l :  s e9@praha. eu  

Přítomni dle prezenční listiny, která je součástí tohoto zápisu 

Věc Zápis z jednání Komise Rady hl. m. Prahy pro bezpečnost č. 2/2019 

Zpracovala Ing. Denisa Kroužková Počet stran 5 Datum 24. 10. 2019 

Datum jednání: 24. 10. 2019 

Začátek jednání:  12:00 

Konec jednání:  13:36 

Jednání Komise Rady hl. m. Prahy pro bezpečnost (dále jen „Komise“) zahájil předseda 

Ing. Petr Hlubuček ve 12:00 hodin. Na jednání přítomné přivítal a poděkoval jim za účast. 

Přítomno bylo 15 členů Komise, Komise byla usnášeníschopná. Omluveni z jednání byli Mgr. Jan Štern 

a brig. gen. Ing. Roman Hlinovský. Hosty jednání byli Ing. Jan Rak – ředitel odboru HOM MHMP, 

zastoupen Ing. Nikolou Patovou, Ing. Karel Prajer – ředitel INV MHMP, Bc. Kateřina Kubešová – 

asistentka náměstka Ing. Hlubučka, Mgr. Milena Johnová – radní pro oblast sociální politiky 

a zdravotnictví. 

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Ing. Krištof požádal o přidání bodu k projednání, který se týká proběhlého cvičení Voda 2019. 

PhDr. Douda požádal o zařazení bodu k projednání, který se týká objektu Drop In v ulici Karolíny 

Světlé. 

Schválení programu bez námitek. 

Hlasování 15:0:0 

Ověřovatelem zápisu byla navržena JUDr. Štalmachová.     

          Hlasování 15:0:0 

2. Elektromobily pro MP HMP 

Ing. Šuster informoval, že v současné době již na trhu existují vozidla, která jsou schopna zvládnout 

práci bezpečnostních sborů, včetně vozidel určených pro reakce na tísňovou výzvu. MP HMP má zájem 

o nasazení elektromobilů pro tuto činnost.  

Vozidla musí splňovat určité parametry a to – dojezd na jedno nabití, délku nabíjecího cyklu, kapacitu 

baterií, vlastnosti s ohledem na bezpečnost posádky, jízdní vlastnosti apod. 

Součástí projektu je i vybudování nezbytné infrastruktury. Předpokladem je umístění rychlonabíjecí 

stanice u každého obvodního ředitelství. Jednání ohledně výstavby infrastruktury již probíhají. 

Aktuálně je v přípravě veřejná zakázka na nákup prvních čtyř vozidel (vypsání zakázky - přelom roku 

2019/2020, dodání - podzim 2020). V ostrém provozu budou vozidla nasazena po dobu jednoho roku 
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a poté dojde k vyhodnocení pořizovací ceny a provozních nákladů. Závěrem bude rozhodnuto, zda 

pokračovat v nákupu dalších vozidel a obměny 1/3 vozového parku MP HMP. 

Sdělil, že na každé vozidlo je možné čerpat dotaci od ministerstva životního prostředí ve výši 

250 000 Kč na vozidlo. 

Dosud nejsou na tísňových linkách nasazena žádná vozidla obdobného charakteru. 

Brig. gen. Ing. Tomáš Lerch vyjádřil podporu výstavbě sítě dobíjecích stanic. PČR koncem roku 2019 

obdrží 38 nových elektrických vozidel (Hyundai Ionic 2. generace), která budou do provozu zařazena 

v únoru 2020 s určením pro místní oddělení. 

Ing. Hlubuček upozornil na ekologický závazek hl. m. Prahy, jehož cílem je snížit produkci CO2 o 45 % 

do roku 2030 a následně dekarbonizace do roku 2050 

Hlasování o podpoře elektromobilů pro MP HMP.  

Hlasování 15:0:1 

3. Oprava služeben PČR ve vlastnictví HMP a městských částí 

Ing. Hlubuček představil Koncepci rekonstrukce služeben na roky 2020 - 2022, která byla 

aktualizována na základě požadavků jednotlivých městských částí a zrevidována pracovní skupinou, 

jejímiž členy jsou zástupci MHMP, PČR i MP HMP. 

Původní Koncepce rekonstrukce služeben MP HMP a PČR, které se nacházejí v majetku svěřeném 

městským částem hl. m. Prahy ve střednědobém výhledu od roku 2019 do 2021 byla schválena 

usnesením Rady HMP č. 1371 ze dne 5. 6. 2018 a usnesením Zastupitelstva č. 38/168 ze dne 14. 6. 2018. 

Celková částka určená pro MP HMP na tři roky se rovná 43 245 000 Kč a pro PČR 101 990 000 Kč. 

Finanční částky budou poskytovány pouze těm městským částem, které je v daném roce vyčerpají. 

Mgr. Hogenová vyjádřila podporu rekonstrukcím služeben a upozornila na jejich havarijní stav. 

JUDr. Ing. Šebesta se dotázal, zda je možné, aby se na financování rekonstrukcí mohly podílet 

i městské části. 

Ing. Hlubuček informoval, že se jedná o budovy, které jsou majetkem hl. m. Prahy, ale svěřeným do 

péče městským částem, tudíž se mohou finančně podílet. Nicméně městské části nemají potřebné 

finance k dispozici a z toho důvodu chce hlavní město pomoci k zlepšení pracovních podmínek členů 

bezpečnostních sborů. 

Brig. gen. Ing. Tomáš Lerch sdělil, že je v hl. m. Praze stále nedostatek policistů a zlepšení prostředí, 

kde vykonávají činnost, je jedním z dalších benefitů, které můžeme nabídnout. 

Ing. Hlubuček 

Hlasování o podpoře Koncepce rekonstrukce služeben Městské policie hl. m. Prahy a Policie ČR, které 

se nacházejí v majetku svěřeném městským částem hl. m. Prahy ve střednědobém výhledu od roku 2020 

do roku 2022. 

Hlasování 15:0:0 

4. Dotace MHMP na techniku KŘP HMP 

Ing. Hlubuček informoval o pravidelné finanční podpoře PČR a HZS HMP. V letošním roce, 

usnesením Rady HMP č. 1257 ze dne 17. 6. 2019, byly KŘP HMP poskytnuty 4 miliony Kč na nákup 

dvou zásahových vozidel k zajištění větší bezpečnosti na teritoriu hl. m. Prahy, zejména v případech 

operativního řízení sil a prostředků na místech vzniku mimořádných událostí. 
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Dále je plánováno poskytnutí KŘP HMP finančních prostředků ve výši 33,8 milionu Kč, a to na 

velitelsko-štábní automobil a na 60 ks automatizovaných externích defibrilátorů. 

Brig. gen. Ing. Tomáš Lerch sdělil, že poskytnuté finanční prostředky policie využívá především na 

nákup speciální techniky, která je specifická pro výkon služby na území hl. m. Prahy. 

Velitelstko-štábní automobil je možné si představit jako pojízdné operační středisko, které umožňuje 

řídit zásah přímo z místa události.  

Ve 12:30 se k jednání připojila radní Mgr. Johnová. 

MUDr. Kolouch, MBA upozornil na propojenost ZZS HMP s dalšími složkami IZS. Z tohoto důvodu 

jsou vozidla vybavena technikou a prostředky, které jsou nezbytné pro činnost v metropolích jako je 

Praha (balistické vesty ve vozidle ZZS HMP apod.). Jednou z těchto nezbytností jsou atutomatizované 

externí defibrilátory (AED), které v případě včasného použití mohou zachránit život. Vybavení vozidel 

AED u prvosledových hlídek zásadně zvyšuje šanci na přežití u zástavy srdce. 

Dalším propojením je pořízení jednotných lékárniček, kterými budou vybaveny všechny prvosledové 

složky. 

Ve 12:36 se k jednání připojil Michal Oplt. 

Brig. gen. Ing. Tomáš Lerch sdělil, že v průměru každý týden dochází k využití AED prvosledovými 

hlídkami. Ve většině případů díky jeho použití dochází k záchraně života. Nákupem dalších AED dojde 

k pokrytí všech prvosledových hlídek. 

Ing. Šuster informoval, že všechna vozidla MP HMP v barevném provedení jsou vybavena AED. 

Ing. Hlubuček 

Hlasování o podpoře poskytnutí finančního daru KŘP HMP ve výši 33,8 milionu Kč na nákup 

velitelstko-štábního automobilu a 60 ks AED. 

Hlasování 16:0:0 

5. Střížkov – výstavba administrativní budovy ZZS HMP 

Ing. Prajer představil projekt na výstavbu administrativní budovy ZZS HMP.  Snaha o výstavbu 

administrativní budovy pro ZZS HMP je letitým problémem. V současné době sídlí ZZS HMP 

v naprosto nevyhovujících podmínkách. 

Součástí administrativní budovy bude zdravotnické operační středisko, zázemí autoprovozu, výcvikové 

centrum. Předpokládaná částka je 500 milionů Kč, přičemž dle vývoje cen se bude pravděpodobně 

navyšovat. Výstavba je v souladu s územním plánem a městská část s ní souhlasí. Aktuálně je vybírán 

generální dodavatel. Záměrem je, aby RHMP do konce roku schválila dodavatele. Zahájení stavby je 

plánováno v průběhu roku 2022. 

Jedná se o plochu 25 000 m2, přičemž zůstává prostorová rezerva pro rozšíření komplexu například 

o ubytovací prostory (krátkodobé ubytování) pro zaměstnance ZZS HMP. 

Náměstek Hlubuček předal slovo místopředsedovi Ing. Hejmovi a ve 12:45 opustil, spolu s 

Ing. Šusterem, jednání. 

Ing. Hejma upozornil na nutnost zabývat se prostorovou rezervou tak, aby byla co nejvhodněji využita. 

Mgr. Mirovský, M.EM dal podnět k využití prostorové rezervy na vybudování předškolního zařízení. 

Ing. Hejma 

Hlasování o podpoře výstavby administrativní budovy pro ZZS HMP v lokalitě Střížkov. 

Hlasování 14:0:0 
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Komise RHMP pro bezpečnost doporučila se dále zabývat prostorovou rezervou v rámci výstavby 

administrativní budovy. 

 

6. Míčánka – rekonstrukce a zkapacitnění výjezdové základny ZZS HMP 

MUDr. Kolouch, MBA informoval o havarijním stavu výjezdové základny 28. Pluku (Míčánka). 

Jedná se o objekt, který je v majetku státu a MHMP, potažmo ZZS HMP, jsou oprávněni ho užívat na 

základě smluv o výpůjčce. Z pohledu plošného pokrytí je výjezdová základna nepostradatelná. Záměr 

využití objektu po rekonstrukci je možnost umístění smíšených posádek (dosud není možné), výjezdové 

stanoviště inspektora, technické zázemí, sklad krizové připravenosti a prostory pro krátkodobé 

ubytování zaměstnanců. 

Dotázal se, jaké kroky je třeba udělat, aby došlo k převedení objektu z majetku státu na majetek 

hl. m. Prahy. 

Radní Johnová sdělila, že si je vědoma problémů, které se týkají zmíněné výjezdové základny 

a nutnosti jejich akutního řešení. 

Původní tisk, který řešil výběrové řízení na zhotovitele projektové dokumentace, byl zpracováván 

odborem HOM MHMP. V současné době je tisk přepracováván odborem ZDR MHMP a bude předložen 

k projednání RHMP. 

Ing. Hejma jménem Komise RHMP pro bezpečnost apeloval na zkrácení jakýchkoli administrativních 

průtahů na minimum, aby bylo možné zabezpečit funkčnost IZS. 

Radní Johnová doporučila problematiku odkupu pozemku, na kterém je umístěna výjezdová základna, 

řešit s radním Chabrem, který má problematiku v gesci. Přislíbila věc s radním projednat. Nicméně 

odkup pozemku nebrání v zahájení rekonstrukce. 

Ing. Hejma 

Hlasování o podpoře záměru rekonstrukce výjezdové základny 28. Pluku. 

Hlasování 14:0:0 

Ve 13:13 opustil jednání Ing. Prajer a radní Johnová. 

7. Společná opatření k zajištění bezpečnosti v adventním období, v průběhu vánočních svátků, 

silvestrovských oslav a Nového roku 

Brig. gen. Ing. Tomáš Lerch informoval o připravovaných opatřeních, která budou obdobná jako 

v minulých letech (betonové zábrany, plůtky, koordinační porady apod.). Všechna opatření budou 

v součinnosti s MP HMP a dalšími subjekty, které se na zajištění průběhu adventu a nového roku 

podílejí. 

Aktuálně je nedostatek informací týkajících se průběhu oslav Nového roku – konkrétně ohňostroje. 

HMP oficiálně ohňostroj pořádat nebude, ale samotní realizátoři loňských ohňostrojů avizovali jeho 

uspořádání. 

Ing. Hejma sdělil, že budou iniciována jednání, v rámci nichž by měly být otázky ohledně novoročního 

ohňostroje vyřešeny. 

Poděkoval všem složkám IZS za příkladnou činnost v rámci 11. října 2019, kdy se sešlo několik velkých 

událostí najednou a vše proběhlo bez problémů. 

JUDr. Štalmachová – odbor BEZ MHMP se bude snažit připravit složkám IZS zázemí pro jejich 

činnost v rámci adventu a konce roku. Proběhnou koordinační porady a bude zřízen štáb ve Staroměstské 

radnici (rozsvícení vánočního stromu, Mikuláš, Silvestr). 
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8. Různé 

a. Cvičení Voda 2019 

Ing. Krištof seznámil přítomné s proběhlým cvičením výstavby protipovodňových opatření, které se 

uskutečnilo dne 21. 9. 2019. 

Na Praze 1 vznikla jednotka, která je specializovaná na výstavbu protipovodňových zábran. Byl 

vytvořen materiál, který shrnuje poznatky z proběhlých cvičení i zkušenosti z minulých povodní.  

Materiál nabídl k dispozici a doporučil účast osoby, která je členem specializované jednotky, v komisi 

řešící protipovodňové zábrany. 

JUDr. Štalmachová upozornila na nezbytnost SDH při výstavbě protipovodňových opatření. Odbor 

BEZ MHMP se se zástupci SDH Praha 1 sešel, převzal shromážděné podklady a vyměnil si celou řadu 

poznatků. Poděkovala za iniciativu SDH Praha 1.  

Na základě získaných poznatků došlo k vytvoření návrhů opatření – svolání jednání s projektantem 

protipovodňových opatření a projednání reálnosti připomínek SDH Praha 1, případně jejich realizace. 

Dále přizvání zástupců SDH do pracovní skupiny řešící protipovodňová opatření. Ostatní podněty budou 

řešeny v rámci navazujících jednání. 

Ing. Hejma vyslovil poděkování všem jednotkám SDH, které se podílejí na výstavbě protipovodňových 

opatření. 

b. Objekt Drop In v ulici Karolíny Světlé 

PhDr. Douda požádal Ing. Šustera o změnu času příchodu strážníků do ulice Karolíny Světlé. Aktuálně 

strážníci přicházejí v 6:00, přičemž v této době již klienti centra nejsou na místě přítomni. Bylo by 

vhodné, aby strážníci přicházeli dříve. 

Poděkoval policii za činnost v blízkosti center Drop In. 

c. Různé 

Michal Oplt se dotázal, zda by nebylo vhodné vybudovat záložní zdravotnické operační středisko 

a v jakém stavu je letecká záchranná služba. 

MUDr. Kolouch, MBA – problematika záložního operačního střediska byla již několikrát řešena 

a v úvahu přicházelo multifunkční centrum Malovanka. Aktuálně je řešena verze, kdy dojde k umístění 

záložního operačního střediska do areálu Správy služeb hl. m. Prahy (umístění je výhodné, jelikož 

Kundratka je v blízkosti lokality Střížkov). 

Letecká záchranná služba v hl. m. Praze zůstává zajištěna ve spolupráci s Policií ČR. Došlo také 

k přípravě projektu na rekonstrukci zázemí pro leteckou záchrannou službu (buňková stavba – na letiště 

nelze umístit trvalou). Vše je již připraveno a dohodnuto, nicméně Letiště Praha vytváří další obstrukce 

(směny pozemků), aby nemohlo dojít k realizaci projektu. 

Ing. Hejma přislíbil informovat náměstka Hlubučka o vzniklém problému. 

Poděkoval za účast a ve 13:36 ukončil jednání. 

 

Zápis ověřila:  

JUDr. Markéta Štalmachová   Ing. Petr Hlubuček 

členka Komise RHMP pro bezpečnost  předseda Komise RHMP pro bezpečnost 

 


